



Institut
d'Estudis
Catalans



Assistència: Olga Serradell Pumareda, Marc Alcalà i Rams, Lena de Botton Fernández, Anna Escobedo Caparrós, Ceci Lapresta Rey, Josep Maria Pascual i Lidia Bordanoba Gallego

S'excusen: Yassmina El Houssaini Zariouh i Gerald S. Soto

ORDRE DEL DIA PER LA REUNIÓ DE LA JUNTA DIRECTIVA DE L'ASSOCIACIÓ CATALANA DE SOCIOLOGIA

Celebrada 24 de juliol, 2025. 15:30h online

Ordre del dia

- 1. Aprovació acta anterior**
- 2. Informacions de presidència**
- 3. Activitats: proposta TAS**
- 4. Congrés 2026**
- 5. Torn obert**

1. Aprovació acta anterior

Aprovada amb canvis de repetició y error ortogràfics de la junta.

2. Informacions de presidència

Llibre d'impacte social

Ja disposem del PDF. Es penjarà pròximament a la web i es farà una tirada reduïda en paper per regalar en ocasions especials.

Documental

L'empresa que ha fet el documental ja ens ha fet arribar totes les entrevistes completes. Encara resta pendent la recepció de la factura final.

Ple de l'IEC

L'eina Symposium per fer les inscripcions i gestió dels abstracts del congrés, ja està completament operativa, i serem els primers a utilitzar-la.

Assemblea Federal de la FES

Congrés a Bilbao

Es celebrarà a mitjans de juliol, organitzat per l'Associació Basca de Sociologia conjuntament amb la Universitat de Deusto i la UPV. Es va destacar la trajectòria de Deusto com un dels centres pioners de la sociologia.

Reial decret sobre especialitats

El nou decret limita les especialitats de sociologia a nivell de places acadèmiques. S'ha proposat incorporar altres especialitats dins l'àmbit de la sociologia. A més, es planteja unir Treball Social i Sociologia, una proposta que no ha estat ben rebuda i de la qual s'ha sol·licitat la retirada.

Comunicat FES

A l'AF extraordinària de la FES del 16 de juliol es va incloure un punt a l'ordre del dia d'informacions diverses. Allí el president va informar als membres de l'AF que l'endemà s'emetria un comunicat "sobre les acusacions contra l'entorn del grup CREA", a demanda del CI de gènere i ja acordat pel Comitè Executiu de la FES. Era, doncs, una decisió ja presa. L'Olga Serradell assisteix com a representant de l'ACS. Pel seu coneixement del tema, va intervenir a títol personal demanant que, no es donés credibilitat al que era una campanya de difamació molt greu, que perjudicava no només les vides personals de persones sinó també la feina feta durant dècades per les persones membres i col·laboradores de CREA. També va fer constar l'error en afirmar que hi havia 11 denúncies a la UB, doncs ningú de CREA no havia rebut cap denúncia de víctimes, ni a la UB ni als jutjats. Va clarificar que el que hi ha és una denúncia col·lectiva d'advocades posada a la UB (no als jutjats) en nom d'11 persones anònimes. Una qüestió que pot constituir una irregularitat i que caldria tenir en compte. Per tant la informació del comunicat inclou una afirmació falsa i molt greu. Aquesta preocupació la va traslladar oralment a l'AF de la FES. Després, quan el comunicat es va publicar, va escriure a títol individual un email al Comitè Executiu de la FES expressant la seva disconformitat amb el comunicat i demanant rectificació. Aquest email el posa a disposició de qui el vulgui llegir.

S'informa que, a diferència de la FES, ni l'ESA ni la ISA no han fet cap comunicat, al contrari, han volgut escoltar les dues parts.

I que a la junta de l'ACS hem acordat per email que la proposta del comunicat es retira de l'ordre del dia.

Estat de comptes

S'han realitzat dos pagaments de gran importància: l'edició del llibre (tant pel que fa al format com a la revisió lingüística) i el documental.

ACORD:

Revisar l'estat de comptes en properes reunions, especialment ara que es passen les quotes, per tal de tenir una visió clara de la situació econòmica.

3. Activitats: Proposta TAS

Objectiu

Les Taules d'Aprofundiment han de respondre a l'interès dels professionals de la sociologia i comptar amb la participació de persones responsables en l'àmbit de les polítiques públiques, per tal que coneguin i valorin la tasca que es fa des de la sociologia.

Tema ¿Com defensar els drets dels palestins i reforçar la prevenció al antisemitisme?

- Es proposa convidar Sari Hanafi (acadèmic palestí resident al Líban) per aportar experiència internacional.

L'Anna demana que consti en acta el seu desacord en termes de continguts, es debat en junta i no s'arriba a un consens.

A més també està en desacord al fet de que es plantejava com a activitat impulsada des de la junta de l'ACS sense haver compartit prèviament el document que es va presentar en pantalla. Alternativament proposa que s'organitzi des d'un Grup de Treball. Comenta que altrament els membres de la Junta havien de disposar amb antelació del document de treball amb el projecte d'activitat, i poder-hi fer aportacions.

ACORDS:

No fer la sessió precipitadament al setembre a causa de la complexitat del tema

S'acorda traslladar el debat sobre aquesta activitat a una propera reunió, de manera que els membres de la Junta, puguin rebre amb temps suficient la proposta de l'activitat junt amb la convocatòria

4. Congrés 2026

Symposium

inscripcions durant aquell mes. En Ceci enviarà un nou correu per confirmar-ho.

Cartell

Ja està disponible.

Logística

En Roger Campdepadrós està gestionant la contractació de l'espai, que es preveu formalitzar la setmana vinent. També es programarà una reunió al setembre.

Economia

S'ha sol·licitat a l'IEC informació sobre comptes per poder fer una previsió econòmica. Es demana afegir al proper ordre del dia el tema de les quotes del congrés.

Comitè científic i local organitzador:

Al grup de treball del congrés es va valorar positivament la possibilitat de fusionar els dos comitès formats pels membres de la Junta de l'ACS i els membres de la UdG. Però es debat sobre la possibilitat de mantenir-los separats tal i com es va fer a l'edició 2023 del Congrés.

L'Anna proposa incorporar els coordinadors dels Grups de treball al Comitè Científic. Es debat el tema i no s'arriba a un acord.

De moment, davant la urgència i necessitat de formalitzar la reserva d'aules a la UdG, enviaran la sol·licitud amb els noms del professorat UdG com a comitè local organitzador.

Des de l'àrea de sociologia de la UdG convidaran a formar part del comitè organitzador a sociòlegs que són PDI de la UdG en altres àrees. Aquesta informació es donarà en la propera junta i s'inclourà en l'ordre del dia per a la seva aprovació.

ACORD:

Que s'enviïn amb temps suficient a tota la Junta les propostes i/o documentació de qualsevol membre de la Junta per tal de debatre-les i prendre les decisions pertinents.

Es proposa que en Roger assisteixi a una sessió de la junta per fer un resum de les gestions, especialment per als membres que no formen part del comitè organitzador del congrés.

Debatre i aprovar, si s'escau, en una propera reunió de la Junta, la composició dels comitès científics i local organitzador

5. Torn obert

S'indica que al cartell ha de constar l'organitzador de Girona.

El comitè organitzador actua com paper delegació de la junta directiva en les funcions que li siguin assignades

Propera junta: 25 de setembre, 15:00

Olga Serradell Pumareda
Presidenta en funcions
40462468V

Lidia Bordanoba Gallego
Secretaria
48069190H